
 

 Zápis 
 

z 30. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 31. 5. 2022  
 

Přítomno dle prezenční listiny: 21 
Omluveni: RNDr. Pokorný, doc. Jelínek, prof. Bartáček 
Hosté:    
prof. Jahoda, prof. Vojtěch, prof. Rumlová, prof. Matějka, Ing. Chválná, doc. Švecová, doc. Vlachý, 
Ing. Prokš, Ing. Dobšík, Mgr. Junková, Ing. Kovaříčková, Ing. Mittnerová, Ing. Algerová 
 
              Program zasedání Akademického senátu konaného dne 31. 5. 2022 

1. Rozpočet na rok 2022 (schvalování) 

2. Akreditace SP Odvětvový management (projednání) 

3. Výroční zpráva o činnosti (schvalování) 

4. Výroční zpráva o hospodaření (schvalování) 

5. Jednací řád AS FPBT (schvalování) 

6. Volební řád AS FTOP (schvalování) 

7. HR Award 

8. Různé 

b) Informace z činnosti výborů 

c) Informace z kolegia rektora 

 

Program jednání schválen (hlasování pro - proti - zdržel   19– 0 – 0) 
 

(nebyl přítomen Bc. Fous, Dr. Maxa) 

Ad 1. Rozpočet na rok 2022 (schvalování) 

Rektor představil rozpočet VŠCHT pro rok 2022. Mezi základní informace patřilo navýšení tarifů o 10 % 

od 1. 6. 2022, navýšení stravovacího paušálu o 10 Kč od 1. 7. 2022, zvýšení stipendií studentů DSP, 

podpora „Ukrajiny“ 4,2 mil. Kč včetně darů ve výši 2 mil. Kč. Dále byly zmíněny zdroje rozpočtu (asi ¼ 

je tvořena příspěvkem A+K), položky provozního rozpočtu, vybrané položky investičního rozpočtu a 

vize na úspory v budoucnu. 

Kvestorka senátu představila střednědobý výhled rozpočtu s tím, že vzhledem k nejasné situaci jak na 

straně výdajů, tak příjmů, připravila tři varianty: pesimistickou, střední a optimistickou variantu 

výhledu. Na jednom z následujících zasedání bude střednědobý výhled předložen k projednání, 

případnému schválení. Upozornila, že pouze optimistická varianta umožňuje vykrytí nákladů roku 

2023. Je třeba hledat další možnosti zvyšování příjmů a současně snižovat nemandatorní výdaje. Ing. 

Dobšík objasnil, že při sestavování střednědobého výhledu byl použit model (obdobné nároky) 

rozpočtu na rok 2023.  

Předseda HV doc. Kouřil seznámil AS se stanoviskem Hospodářského výboru: „HV doporučuje 

Akademickému senátu schválení předloženého návrhu rozpočtu na rok 2022 s tím, že nejpozději 

v průběhu října 2022 bude Akademickému senátu představena aktualizace střednědobého výhledu 

spolu s koncepcí rozpočtu VŠCHT a rozpočtu rektorátních pracovišť na rok 2023, a s tím, že HV 



doporučuje participaci fakult na nákladech celoškolských pracovišť, např. informační zdroje a provozní 

náklady, a zároveň HV apeluje na snižování celoškolských nemandatorních výdajů už v tomto roce.“ 

Předseda konstatoval, že projednávání přípravy rozpočtu bylo letos mimořádně dlouhé a poděkoval 

hospodářskému výboru za zodpovědný přístup. Následovala diskuse. 

Byla diskutována výše dofinancování rozpočtu UEM nad rámec výkonu daná usnesením AS ze dne  

14. 9. 2021 (pokles v následujících letech minimálně o 25 % původní částky každý rok) zejména s 

ohledem na navýšení tarifů. V závěru diskuse bylo konstatováno, že bude dodržen dohodnutý scénář, 

tedy maximální dofinancování ve výši 36 016 078 Kč v roce 2022, jak je navrhováno v rozpočtu (= 75 % 

původní částky v roce 2021), 27 857 718 Kč v roce 2023, 19 699 357 Kč v roce 2024 a 11 540 996 Kč v 

roce 2025. Náklady na případné celoškolské navýšení tarifů bude v rozpočtu zohledněno novou 

položkou nezávislou na původní dohodě o dofinancování. 

Dále byly připomenuty a diskutovány dotazy z minulého zasedání týkající se Zkumavky a možného 

zlepšení propagace transferu technologií a doplňkové činnosti a problematika MEP a s tím související 

schůzkou koordinujícího panelu. Diskutovány byly i položky týkající se potřeby nájmu externí agentury 

pro přípravu projektů či náklady na tištěné materiály (např. Spin). Diskutováno bylo i navrhované 

opatření Strategického záměru 2021 o vytvoření dokumentu popisujícího transparentní mechanismus 

rozdělování financí mezi součásti VŠ. 

Usnesení: Akademický senát VŠCHT schvaluje rozpočet VŠCHT Praha na rok 2022. Vzhledem 

k  negativnímu vývoji veřejných financí, rozpočtu VŠ a stavu celoškolských prostředků Akademický 

senát požaduje, aby nejpozději v průběhu října 2022 byla představena aktualizace střednědobého 

výhledu spolu s koncepcí tvorby rozpočtu VŠCHT a rozpočtu rektorátních pracovišť na rok 2023. AS 

doporučuje participaci fakult na nákladech celoškolských pracovišť, např. v případě informačních 

zdrojů a provozních nákladů. AS zároveň apeluje na snižování nemandatorních výdajů a hledání dalších 

příjmů rozpočtu už v roce 2022. 

 

Hlasování:  19 – 0 – 2 

Během tohoto bodu dorazil Bc. Fous a Dr. Maxa, senát je v počtu 21. 

 

 

Ad2. Akreditace SP Odvětvový management (projednání) 

Doc. Vlachý představil studijní plán a akreditační dokumentaci SP Odvětvový management, kde 

dochází ke vzniku třetí specializace. Očekává se, že obsazenost SP bude cca 200 studentů. 

 

Usnesení: AS projednal návrh akreditace SP Odvětvový management. 

Hlasování:  19 – 0 – 0 

 

 

Ad 3. Výroční zpráva o činnosti (schvalování) 



Tuto zprávu již projednala VR s drobnými připomínkami, které byly zapracovány (šlo o odstranění 

formálních chyb). AS se k textu již vyjadřoval v rámci prvního čtení. 

 

Usnesení: AS schvaluje Výroční zprávu o činnosti za rok 2021. 

Hlasování:  18– 0 – 0  

Ad 4. Výroční zpráva o hospodaření (schvalování) 

Senát již text zprávy projednával v prvním čtení. Nyní předseda konstatoval, že VŠCHT obdržela 

zprávu od externího auditora, která je součástí zprávy. 

 

Usnesení: AS  VŠCHT Praha schvaluje Výroční zpráva o hospodaření za rok 2021. 

Hlasování:  19– 0 – 0  

 

Ad 5. Jednací řád AS FPBT (schvalování) 

Předsedkyně AS FPBT Dr. Holík Purkrtová předložila novelu Jednacího řádu AS FPBT, která zohledňuje 

možnost hybridního zasedání. Jednotlivé oddíly a články prošly právní kontrolou. Definitivní znění je 

nyní předloženo ke schválení. Vnitřní předpis byl schválen v rámci fakulty. Rektor vyjádřil souhlasné 

stanovisko s předloženou novelou. 

Usnesení: AS VŠCHT Praha schvaluje Jednací řád AS FPBT. 

Hlasování:  18– 0 – 0  

 

Ad 6. Volební řád AS FTOP (schvalování) 

Předsedkyně AS FTOP Dr. Váchová předložila novelu Volebního řádu AS FTOP, která zohledňuje zřízení 

nového ústavu na fakultě. Vnitřní předpis byl schválen v rámci fakulty. Rektor vyjádřil souhlasné 

stanovisko s předloženou novelou. 

 

Usnesení: AS VŠCHT Praha schvaluje Volební řád AS FTOP. 

Hlasování:  19– 0 – 0  

 
Ad 7. HR Award 

Rektor představil připravovanou přihlášku HR Award, která zohledňuje připomínky Evropské komise a 

zdůraznil nezbytnost tohoto dokumentu pro VŠCHT Praha. Ing. Kovaříčková pak seznámila senát 

s nejčastějšími připomínkami fakult. Tyto připomínky jsou implementovány. Následovala diskuse, ve 

které byl mj. vysvětlen způsob monitorování plnění plánu HR Award. 

Na příštím zasedání bude AS předložena finální verze ke schválení. 

 



Ad 8. Různé 

a) Informace z činnosti výborů 

PEDAGOGICKÝ VÝBOR-doc. Lipovová 

Aktuálně řešená témata: Souhrn požadavků OR doktorského studia, Chemie bez bariér, dotazníky 

pro absolventy Bc i Mgr, úprava webu s informacemi pro pedagogy, diskuze o možnosti 

dvojjazyčného diplomu. V rámci diskuse problematiky Chemie bez bariér byla formulována 

potřeba bezbariérového přístupu vchodem z ulice Zikova. 

 

VĚDECKO-VÝZKUMNÝ VÝBOR-prof. Friess 

Tvoří se schéma komise pro Dr. studium. Podrobnosti zazní na příštím zasedání. 

 

HOSPODÁŘSKÝ VÝBOR-doc. Kouřil 

Vše zaznělo při projednávání bodu č. 1 

 

c) Informace z kolegia rektora 

- OP JAK a projekt špičková věda- snaha o spolupráci s  dalšími univerzitami a ústavy Akademie věd 

- transformační smlouvy (smlouvy s vydavateli) - koordinace přes NTK 

- do 30.6. se mohou podávat návrhy na kandidáty na „Českou hlavu“ 

- kontrola plagiátorství- vysoká míra shod v poslední době díky změně algoritmu 

- stáže doktorandů Erasmu-omezené finanční možnosti, chystá se několik kol přihlášek během roku  

- schůzka mentorů IGRA  

- stále se prověřuje možnost udržení systému „e-doktorand“ 

- stavba na Vítězném náměstí-příprava podkladů pro architektonickou soutěž a projektovou 

dokumentaci 

 

 

Příští zasedání AS bude 21. 6. 2022 
 

 

 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                              Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
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prof. Ing. Jan Bart6dek, Ph.D. FTOP1

prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D FCHT2

J doc. Ing. Helena FPBTPh.D

4 Bc. Vojt6ch Domin FCHT

MatEj Drahnik FTOP

6 Bc. Karel Fous FPBT

7 prof. Ing. Karel Friess, Ph.D. FCHI

8 Ing. Miroslav Hala FCHT

9 Bc. David Horky FCHI

10 Ing. Mat6j HuSek FTOP

11 doc.Ing. Luddk Jelinek, Ph.D. FTOP

doc.Ing. Milan Kouiil, Ph.D. FCHTt2

13 FCHT

l4 doc. Ing. Petra Lipovov6, Ph.D FPBT

15 FPBTdoc. Ing. Petra Loveck6, Ph.D.

FPBTIng. Mat6j Maly16

l7 doc. Ing. Jan Mare5, Ph.D. FCHI

18 Ing. Daniel Maxa, Ph.D FCHI

19 prof. Dr. Ing. Tom65 Moucha FCHI

20 RNDr. Pavel Pokomy, Ph.D. FCHI

2t doc. Ing. Kateiina Rube5ov6, Ph.D. FCHT

22 Ing. Marek Staf, Ph.D FTOP

23 doc. Ing. Milena Stransk6, Ph.D FPBT

24 FCHIIng. Vojtdch Slek

5

Ing. Miloslav Lhotka, Ph.D.


